
 

 

Ενότητα 10: Λέξεις φτερουγίζουν πέρα, 
ταξιδεύουν στον αέρα 

 

2. Γλωσσική αυτοβιογραφία 
___________________________________________________________________________  

Όταν οι άνθρωποι είναι μωρά, δεν ξέρουν να μιλάνε. 

 

Όταν μεγαλώνουν μαθαίνουν λίγες λέξεις και σιγά σιγά 

μιλάνε. 

 

Όταν τα παιδιά μεγαλώσουν, πηγαίνουν σχολείο και 

μαθαίνουν να γράφουν. 

 

Σε κάθε χώρα, οι άνθρωποι μιλάνε τη δική τους 

γλώσσα. Στην Ελλάδα μιλάνε ελληνικά, στην Αγγλία 

μιλάνε αγγλικά, στη Γαλλία μιλάνε γαλλικά.  

 

Τέλος, τα ζώα δεν μπορούν να μιλήσουν, βγάζουν 

ήχους. 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 Ποιες είναι οι αόριστες αντωνυμίες; 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 Οι αόριστες αντωνυμίες: 

 

 Όταν δεν ξέρουμε το όνομα κάποιου, 

τότε βάζουμε τις αόριστες αντωνυμίες. 

 

Κάποιος πήρε τηλέφωνο.  

Ένα παιδί χτύπησε στο πάρκο. 

Ο άλλος πέταξε το σκουπίδι. 

 

 

 

 

 

 

? 

κάποιος –α –ο 

ένας –μία –ένα 

κανένας –καμία –κανένα 

καθένας –καθεμία –καθένα 

κάμποσος –η –ο 

μερικοί –ές –ά 

κάτι κάθε τίποτα 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
κακός 

 

 

       άκακος (αυτός που δεν είναι κακός) 

 

δυνατός 

 

       αδύναμος (αυτός που δεν είναι δυνατός) 

 

γελαστός   

 

    αγέλαστος (αυτός που δεν είναι γελαστός) 

 
 

 

 

  

 Το αχώριστο μόριο α- : 

 Όταν βάζουμε το α- μπροστά από μία λέξη, 

τότε η λέξη μας δείχνει το αντίθετο 

(διαφορετικό). 

 

Όταν η λέξη ξεκινάει από φωνήεν, βάζω αν-. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 Ασκήσεις: 

1. Να συμπληρώσεις τα κενά με τις αόριστες αντωνυμίες. 
 

 Πήρα τηλέφωνο, αλλά δεν 

απάντησε __________ . 

 __________ γυναίκα περπατάει 

στη βροχή. 

 Δεν θέλω αυτό το βιβλίο, θέλω το __________. 

 __________ έσπασε το βάζο. 

 Δεν βρίσκω __________ λύση στο πρόβλημά μου. 

 Δεν μου αρέσει αυτός ο χυμός, θέλω τον __________ . 
 

2. Να κλίνεις την αόριστη αντωνυμία «κάποιος-α-ο». 

Ενικός αριθμός 

Ονομαστική    

Γενική    

Αιτιατική     

 

Πληθυντικός αριθμός 

Ονομαστική    

Γενική    

Αιτιατική     

 

3. Σχημάτισε αντίθετες λέξεις, βάζοντας το α- και το αν-. 

ικανός  

ήσυχος  

δίκαιος  

τυχερός  

κουρεμένος  

διαβασμένος   

 

 κάποιος –α –ο   

 ένας –μία –ένα   

 άλλος –η –ο   

 κανένας –καμία –κανένα   

 

 

 

 

 


